
Zaak- en documentnummer: Z.107921 / D.942808

Ontvangstdatum:  - Verzenddatum:

Gemeente Lmk Huizen 
MEDEDELINGEN 

Portefeuillehouder: Maarten Hoelscher 

Betreft : Brieven over 5G-netwerk 
Aan Leden van de commissie Sociaal Domein 
T.b.v. Commissie van dinsdag 15 oktober 2019 
Van Maarten Hoelscher 
Behandelaar: Ruud Zethof 
Datum : 8 oktober 2019 

Leden van de commissie Sociaal Domein, 

In de raadsvergadering van 26 september jl. is besloten de brieven over het 5G-netwerk te plaatsen in 
rubriek E, behandelen in de commissie, waarna de commissie via de lijst ingekomen stukken de raad 
advies geeft over de uiteindelijke wijze van afdoening. 

Het college heeft zich beraden over hoe tegen de brieven aangekeken moet worden en de conclusie is 
getrokken dat in dit stadium nog geen zaken spelen op het terrein van vergunningen, plaatsing masten 
e.d. maar veeleer sprake is van bezorgdheid bij de briefschrijvers over de gevolgen van de straling voor 
de gezondheid, participatie, e.d. 
Vanuit dat perspectief heeft de agendacommissie besloten de brieven in de commissie 
Sociaal Domein te behandelen. 

In de bijgevoegde notitie vindt enige informatie over het 5G-netwerk, de rol van gemeenten, het proces 
tot dusver, het Antennebureau, communicatie en onze reactie aan het ministerie van Economische 
Zaken. 

Maarten Hoelscher 

Biilaqen 
Notitie "Uitrol 5G-netwerk" met brief van VNG en brief van gemeente Amsterdam 
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Uitrol 5G-netwerk 

Brieven aan de raad 
In de afgelopen maanden hebben bewoners, binnen en buiten Huizen, hun zorgen geuit over de uitrol 
van het 5G-netwerk. De brieven (en e-mails) zijn gericht aan college en/of raad. De zorgen richten 
zich vooral op gezondheidsrisico's door straling, locatiekeuze van de zendmasten / antennes en 
inspraak- en bezwaarmogelijkheden. Ook wordt gevraagd om het standpunt van de gemeente Huizen. 

In de raadsvergadering van 26 september jl. is besloten alle brieven te plaatsen in rubriek E 
"behandelen in de commissie, waarna de commissie via de lijst van ingekomen stukken de raad 
advies geeft over de uiteindelijke wijze van afdoening". 

Wat is het 5G-netwerk? 
Het 5G-netwerk is het snelle netwerk voor mobiel internet. Het 5G-netwerk is nodig om het groeiend 
dataverkeer te ondersteunen en nieuwe maatschappelijke toepassingen mogelijk te maken. 

5G Telecomaanbieders bereiden zich voor op de uitrol van het 5G-netwerk. Er Is begonnen met het 
klaarmaken van antennes voor 5G. Elke antenne zal een elektra-aansluiting moeten hebben. Het 
wordt een fijnmazig netwerk. Bedrijven zijn druk bezig met de uitrol van glasvezelnetwerken, 
aangezien de 5G-antennelocaties allemaal glasvezel nodig hebben. Het glasvezelnetwerk zal met een 
factor twee tot drie verdicht moeten worden. 

Gemeenten 
Gemeenten staan voor grote uitdagingen. Bij gemeenten leeft het gevoel dat zij niet hebben gevraagd 
om de uitrol van een nieuw netwerk. Veel gemeenten zijn er dan ook nog niet mee bezig. De meeste 
gemeenten hebben daarnaast ook geen mensen in dienst met expertise op 5G-gebied. De vragen 
over bijvoorbeeld de gezondheidseffecten van straling zijn ook onderwerpen waar een gemeente mee 
te maken krijgt en waar men goed mee om moet gaan om geen onnodige onrust onder de bevolking 
te veroorzaken. Dit geldt ook voor Huizen. 

Het blijkt dat aan de netwerkzijde de voorbereidingen in volle gang zijn, maar dat op het gebied van 
beleid en vergunningen (gemeenten) alsmede toepassingen (gemeenten en bedrijfsleven) er nog 
behoorlijke stappen gezet moeten worden alvorens de uitrol- en het gebruik van 5G-netwerken in 
Nederland van de grond kan komen. 

Van gemeenten wordt verwacht dat zij antennebeleid opstellen, vergunningen voor antennes 
verlenen, vergunningen voor glasvezelkabels verlenen, communicatie met bewoners verzorgen over 
infrastructuur (antennes / glasvezel) en gezondheidsrisico's door straling. 

Wat is het proces tot dusver? 
Op 16 juli tot en met 9 september 2019 heeft het Ministerie van Economische Zaken het 
conceptwetsvoorstel "implementatie Telecomcode In de Telecomwet 1998" ter consultatie gelegd. Het 
wetsvoorstel heeft als doel de implementatie van een Europese richtlijn, waarin onder andere wordt 
gesteld dat de landen hun publieke infrastructuur (lichtmasten, bushokjes, verkeersregelinstallaties) 
beschikbaar moeten stellen voor zendapparatuur. 

Op 27 juni 2019 heeft het VNG een brief (zie bijlage) gestuurd naar woordvoerders economische 
zaken van de Tweede Kamer fracties. VNG stelt dat gemeenten de uitrol van 5G steunen. Maar de 
VNG roept de Kamerleden op om rekening te houden met enkele randvoorwaarden, waar nu te weinig 
aandacht voor is. De belangrijkste punten zijn: gemeenten zijn niet alleen uitvoerder, maar een 
belangrijke partner voor de uitrol, voldoende aandacht voor communicatie en voorlichting richting 
inwoners. 

VNG vraagt de staatssecretaris om in overleg te gaan met gemeenten. 
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Een groot aantal gemeenten, organisaties en bewoners heeft in de consultatieperiode hun zorgen 
neergelegd bij het ministerie. 

Antennebureau 
Zorgen worden vooral geuit over de gezondheidsrisico's van straling. Het Antennebureau speelt 
daarover een belangrijke rol. Dit bureau is het informatiebureau van de overheid over antennes. Het 
Antennebureau is onderdeel van Agentschap Telecom en heeft vorig jaar de afdeling Toezicht 
gevraagd metingen uit te voeren bij (test)opstellingen van 5G-antennes. Zowel burgers als overheden 
en bedrijven kunnen bij hen terecht met vragen over gezondheid, wet- en regelgeving en techniek in 
relatie tot antennes. Het Antennebureau geeft jaarlijks meer dan 150 voorlichtingen in het land, bij 
gemeenten, woningcorporaties, VVE-en enzovoort. Wordt er een antenne geplaatst, dan kan een 
bewoner een medewerker van het Antennebureau uitnodigen om informatie te geven over antennes. 

Wat hebben we in Huizen gedaan? 
Tot op heden hebben we niet veel aandacht besteed aan de uitrol van 5G, anders dan de 
ontwikkelingen op enige afstand te volgen. Wij hebben (nog) geen reactie gegeven in de 
consultatieronde. 
Het ministerie organiseert in oktober en november ronde tafels, waaraan wij zullen deelnemen. 

Communicatie en beantwoording brieven 
Het communicatie- / participatieplan moet nog worden opgesteld. 

We gaan ons verdiepen in dit onderwerp. We moeten antwoord krijgen op vragen over 
verantwoordelijkheden en bevoegdheden. Waar gaan wij over? Waarover kan worden geparticipeerd? 
Ook denken we aan een presentatie over gezondheidsrisico's door het Antennebureau en GGD. 
Op onze website kunnen we een pagina inrichten met daarop informatie over het 5G-netwerk. Die 
pagina kunnen we geregeld aanvullen met nieuws. Mensen kunnen zich melden met vragen 

De bewoners en organisaties die ons brieven hebben gestuurd kunnen we beantwoorden in de lijn 
van deze notitie. 

Reactie gemeente Amsterdam 
Een voorbeeld is de reactie van de gemeente Amsterdam (zie bijlage). De zorgpunten zijn; 
beheerbaarheid van de publieke infrastructuur, straatbeeld, straling en gezondheidszorgen, 
administratieve en financiële lasten en de gevolgen van de uitrol van de fysieke bereikbaarheid. Zij 
pleiten voor nader overleg en een nieuw antenneconvenant, waarin de afspraken tussen 
Rijksoverheid, gemeenten en aanbieders mobiele telefonie moeten worden opgenomen over de 
plaatsing van antennes waar geen omgevingsvergunning voor nodig is. 

Advies 
• Het college stuurt (alsnog) een reactie aan het ministerie van Economische Zaken in dezelfde 

lijn als die van Amsterdam. 
• Het college kan de aan de raad gerichte brieven afhandelen. 
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Datum 
27 juni 2019 

Geachte woordvoerders economische zaken, 

U heeft op 3 juli uw algemeen overleg Telecommunicatie. Daar staan de 'Nota Mobiele 
Communicatie 2019' en het 'Jaarbericht Agentschap Telecom 2018' geagendeerd. Graag willen wij 
u enkele aandachtspunten vanuit de invalshoek van gemeenten meegeven. 

De uitrol van 5G biedt grote kansen voor burgers en bedrijven, maar komt met grote uitdagingen 
voor gemeenten. Inpassing van deze fijnmazige infrastructuur gaat niet zomaar. De VNG is van 
mening dat hier van te voren goed over moet worden nagedacht. Gemeenten hebben een ordening 
van alle activiteiten nodig die van hen gevraagd gaat worden. 

We willen u verzoeken om de staatssecretaris te vragen in overleg te gaan met gemeenten over 
deze thema's en de Kamer over de uitkomsten te informeren om vertraging met de uitrol van de 5G 
infrastructuur te voorkomen. 

Achtergrond 
Gemeenten steunen de uitrol van 5G. Het biedt de samenleving veel innovatieve mogelijkheden. 
Mits de uitrol ook in dunner bevolkte gebieden plaats gaat vinden zal het ook veel kunnen bijdragen 
aan de leefbaarheid en de economie in die gebieden waar nu de internetsnelheden (ver) onder de 
maat zijn. In de nota is opgenomen dat één van de veilingvoorwaarden een verplichte dekking van 
98% in een gemeente wordt. Wij ondersteunen dit van harte. 

Het Handvest 5G dat op initiatief van marktpartijen is ontstaan, is een eerste aanzet om tot 
samenwerking te komen bij de uitrol van 5G. We concluderen echter dat tot op heden de positie, rol 
en verantwoordelijkheid van gemeenten onvoldoende zijn belicht en besproken. 

5G heeft in vergelijking met het 4G- netwerk een veel fijnmazigere infrastructuur nodig. Het gaat 
naar verwachting om een positie per elke 50 meter. Deze infrastructuur zal moeten worden 
ingepast in de fysieke leefomgeving, waarbij (gezien de grote hoeveelheden data) deze 
infrastructuur, inclusief voeding, ook vaak bekabeld zal moeten zijn. Dit brengt enorme uitdagingen 
met zich mee voor het ontwerpen en inrichten van stedelijke omgeving. 

Gemeenten hebben echter nog geen idee wat van hen verwacht wordt. Er is nog steeds veel 
onduidelijk waar gemeenten nu rekening mee moeten houden als de veiling en gunning achter de 
rug zijn. Wat zij nodig hebben is een ordening van activiteiten die van hen gevraagd gaan worden. 
Daarbij moet ruimte zijn voor een maatwerkaanpak, gemeenten verschillen nogal in grootte en 
ambities. Dat betekent in ieder geval dat een one-size-fits-all aanpak niet zal werken. Ook willen 
gemeenten antwoorden op vragen zoals: 

• Wordt de plaatsing van antenne- installaties (smal! cells/massive MIMO) vergunningvrij of 
niet? 

• Welke positie krijgen gemeenten ten aanzien van providers? 
• Wordt het straatbeeld straks bepaald door 'pizzadozen' om de 50 meter? Zijn er andere 

technieken voor handen waaruit gekozen kan worden? 
• Worden ze lukraak geplaatst door providers waar dat efficiënt en goedkoop is of mogen 

gemeenten nog meedenken over een nette inpassing? 
• Is het mogelijk om functies te gaan combineren, bijvoorbeeld in lantaarnpalen, putdeksels, 

bushokjes of ander straatmeubilair met 5G- apparatuur? 

Vereniging van Nederiandse Gemeenten 
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Communicatie is nodig 
Wat wij missen is een duidelijke communicatie naar onze inwoners. De uitrol is nodig en 
noodzakelijk maar in de bovengenoemde Nota wordt enkel naar gemeenten verwezen als 
uitvoerder die niet teveel leges mag vragen. Dat is nogal kort door de boctit. 
Gemeenten krijgen straks veel vragen binnen over gezondheid en staan voor de opgave draagvlak 
te creëren. En hoewel iedereen gebruik maakt van mobiele communicatie en bijbehorende 
producten zullen veel inwoners niet staan te juichen als in hun straat antenne-installaties worden 
geplaatst. 

De uitrol van UMTS is al meer dan 15 jaar geleden. Dat heeft destijds veel vragen van inwoners 
opgeleverd over hun gezondheid. Deze vragen kwamen bij de gemeenten uit en hebben toen veel 
vertraging opgeleverd en intensief overleg achteraf met Rijk en providers. Als we dit willen 
voorkomen is een duidelijke communicatie en voorlichting vooraf nodig en dat is geen 
verantwoordelijkheid van gemeenten alleen. Wij willen graag dat het Rijk hierin zijn rol oppakt. 

Financiën 
Met de veiling van de frequenties is veel geld gemoeid en levert het Rijk ook veel op. Wij zijn van 
mening dat hiervan ook budget beschikbaar gesteld moet worden om gemeenten te ondersteunen 
en hun taken te vergoeden. Een dergelijke prikkel zal gemeenten bewegen om nog sneller de 
implementatie ter hand te nemen. 
Daarnaast zou een deel van de opbrengst kunnen worden ingezet om te investeren in 
maatschappelijke innovatieve projecten. Hierdoor kunnen we blijven meedoen en koploper worden 
in Europa en de wereld. Hier geldt ook dat het bedrijfsleven zich niet onbetuigd mag laten, zij zullen 
ook transparanter in hun aanpak mogen worden en maatschappelijke verantwoordelijkheid moeten 
nemen. 

Tot slot. De introductie van 5G in gemeenten grijpt naar verwachting veel dieper in dan de realisatie 
van 3G en 4G. Veel van de wetgeving is relatief nieuw: de AVG, nieuwe Europese regelgeving over 
datavrijheden, nieuwe mededingingsregels die beogen innovatie te stimuleren, staatssteun- en 
aanbestedingsvraagstukken. De snelheid waarmee 5G naar verwachting wordt uitgerold vraagt om 
een actieve betrokkenheid van de Rijksoverheid. Anders komen de beoogde innovaties niet snel 
genoeg van de grond. 

Vereniging van Nederlandse Gemeenten 2/2 
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Gemeente 
Amsterdam 

Bezoekadres 
Amstel 1 
1011 PN Amsterdam 

Postbus 202 
1000 AE Amsterdam 
Telefoon 14 020 
Amsterdam, nt 

Retouradres; Postbus 202, 1000 AE Amsterdam 

Ministerie van Economische Zaken 

Datum 5 september 2019 
Ons kenmerk 
Uw kenmerk 
Behandeld door Ger Baron - G.Baron@amsterdam.nl 
Kopie aan 
Bijlage(n) 

Onderwerp Reactie op consultatie wijzigingsvoorstel Telecomwet ministerie van Economische zaken 
en Klimaat 

Geachte heer Wiebes, 
Geachte mevrouw Keijzer, 

Op 15 juli 2019 heeft het Ministerie van Economische Zaken en Klimaat een wijziging van de 
Telecommunicatiewet aangekondigd met als doel de implementatie van een Europese richtlijn 
vari december 2018 met betrekking tot de Europese Telecomcode. Om de uitrol van 5G, waarbij 
alleen al in Amsterdam naar schatting 10.000 extra zenders/ontvangers geplaatst moeten worden, 
20 soepel mogelijk te laten verlopen stelt de Europese Commissie de lidstaten voor hun assets 
^beschikbaar te stellen aan de markt en zelfs ondernemingen te verplichten mee te werken aan de 
operatie. Het in 2010 door VNG, uvv ministerie en de telecomproviders ondertekende 
antenneconvenant komt daarmee te vervallen (hoewel u met deze partijen tegelijkertijd 
besprekingen voert over verlenging van het convenant). De wetswijziging zal vanjokale overheden 
niet alleen een significante inspanning vergen, ook worden ze verplicht om.hun publieke 
infrastructuur (waaronder lichtmasten, verkeersregelinstallaties, bushokjes) en andere objecten 
zoals publieke gebouwen beschikbaar te stellen voor zendapparatuur zoals antennes, en 
bijbehorende connectiviteitsinfrastructuur en waarin telecomproviders naar eigen inzicht masten 
tot zeven meter hoog in de openbare ruimte mogen plaatsen. 

De gemeente Amsterdam onderkent het belang van hoogwaardige digitale bereikbaarheid, maar 
ziet ook een aantal zorgpunten als gevolg van het wetswijzigingsvoorstel. Voorop gesteld 5G is 
wezenlijk anders dan 4G. De 5G technologie is nog niet uitontwikkeld, er moet gekeken worden 
naar de maatschappelijke implicaties en er wordt ook nog veel onderzoek gedaan bijvoorbeeld 
naar gezondheidsrisico's, nieuwe inzichten daaromtrent zouden daarom alsnog kunnen leiden tot 

Een routebeschrijving vindt u op www.amsterdam.nl 
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nieuwe inzichten. Net als verschillende andere steden in Nederland, waar we mee in overleg zijn 
zoals Eindhoven, Rotterdam en Almere, delen we graag onderstaande punten en verwachten we 
hierover verder in gesprek te kunnen gaan. 

Het betreft de volgende zorgpunten: 
• de beheerbaarheid van de assets die beschikbaar gesteld moeten worden en de invloed 

van het medegebruik door derden van de assets op de opdracht die de Rijksoverheid bij 
gemeenten legt op het vlak van veiligheid en leefbaarheid, 

• het effect van de grote hoeveelheid installaties op het straatbeeld^ 
• de toenemende zorgen die bestaan in de samenleving over de gezondheidsrisico's van 

straling door de aangekondigde komst van 5G, waarvoor het Instrumentarium en 
communicatleaanpak onvoldoende is. Onderzoek heeft tot op heden weliswaar geen 
gezondheidsrisico's aangetoond. Bovendien zal 5G technologie zich nog verder 
ontwikkelen en willen we nieuwe inzichten ook een plek kunnen geven. 

• kosten die de verplichte medewerking met zich meebrengen voor gemeenten en die maar 
zeer gedeeltelijk zijn te verhalen op de markt, terwijl het Rijk gemeenten niet tegemoet 
lijkt te komen, 

• de fysieke bereikbaarheid van de stad gedurende de aanleg van de duizenden kilometers 
benodigde glasvezel in de al overvolle ondergrond. 

Beheerbaarheid van de assets 
Het wetsvoorstel heeft vergaande gevolgen voor de manier waarop gemeenten hun assets 
(lichtmasten, verkeerregelinstallaties, bushokjes ed.) onderhouden. RWS heeft al zo'n twintig jaar 
geleden de risico's van zulke medegebruik onderkend (toen nog voor voornamelijk zG-
installaties).' Zonder de mogelijkheid om randvoorwaarden te stellen, worden gemeenten 
(volledig) afhankelijk van de betreffende marktpartij: medegebruik door derden beperkt de ruimte 
die de gemeente heeft om naar eigen inzicht beheer en onderhoud uit te voeren aan de assets 
waaraan objecten van derden zijn bevestigd, en dat interfereert met de opdracht die gemeenten 
hebben om de stad veilig te houden met openbare verlichting, openbaar vervoer, 
verkeersregelinstallaties en verkeersinformatiesystemen. Omdat het medegebruik eenzijdigji 
opgelegd, wordt de gemeente afhankelijk van de goedkeuring van de marktpartij terwijl de 
marktpartij niet afhankelijk is van de gemeente voor het medegebruik. Gevolg is dat de 
gemeenten hun taken niet meer naar behoren uitvoeren. De verantwoordelijkheid voor het goed 
functioneren van de asset (en waarschijnlijk ook van de zendinstallaties die eraan bevestigd 
wordt) blijft bij de gemeente, terwijl die er geen volledige zeggenschap meer over heeft. 
Daarnaast kan de zendinstallatie invloed hebben op de werking en/of levensduur van de assets. 
Doordat de zendinstallatie altijd van stroom moet worden voorzien, kunnen gemeenten hun 
eigendommen niet meer zomaar buiten gebruik stellen (voor bijvoorbeeld onderhoud), met als 
gevolg extra kosten. Doorredenerend lijkt het wetsvoorstel te impliceren dat gemeenten bij 
vervanging of verplaatsing van objecten waaraan de zendinstallaties zijn bevestigd (zoals bij 
herinrichting van wegen) verplicht zijn de zendinstallaties op eigen kosten te verplaatsen. Ook 
doet het wetsvoorstel geen uitspraken over aansprakelijkheid en risico's. 

Daar komt nog bij dat de lichtmasten niet over individueel schakelbare elektriciteitsaansluitingen 
beschikken terwijl zendinstallaties permanent elektriciteit nodig hebben. Dat zou vergaande en 

^ "Gedragslijn Inzake de ter beschikking steiilng van Rijksobjecten voor het plaatsen van antenne-installaties", 
definitieve versie 8 december 2000. 

Een routebeschrijving vindt u op www amsterdam.nl 
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kostbare aanpassingen aan de lichtmasten vergen, zowel bij de gemeenten als eigenaar van de 
lichtmasten als bij de energieprovider die wettelijk verplicht is om de openbare verlichting op de 
gereguleerde netten te schakelen. 

Als er gebruik wordt gemaakt van de voeding van de lichtmast, hoe is onderhoud dan mogelijk 
zonder ook de stroom van het zendapparaat te halen? Wie is verantwoordelijk voor storingen 
veroorzaakt door de zendapparatuur van de telecomproviders en wie vergoedt schade aan de 
zendapparatuur bij onderhoud aan de lichtmast? 

Straatbeeld 
Zoals het er nu naar uitziet zullen er alleen al in Amsterdam zo'n lo.ooo extra zendinstallaties 
opgehangen moeten worden met afmetingen van ca. zo x 20 x 5 cm / 35 x 35 x ao cm. Daarmee 
nemen de kasten een prominente plaats in het straatbeeld. In het historische centrum van de stad, 
uitgeroepen tot Unesco Werelderfgoed, is de prominente aanwezigheid van de kasten 
onwenselijk; aan panden die (rijks)monument zijn zelfs niet toegestaan volgens de regels van de 
Rijksoverheid. De nieuwe wet biedt de gemeente geen mogelijkheden om regie te voeren op de 
plaatsing van de sG-zenders. 

Bovendien lijkt de wet de telecomsector de ruimte te bieden om verqunninqsvrij en naar eiqen 
inzicht aanvullende objecten (masten) in de openbare ru|mte te pla^ Dat is onwenselijk is als 
het gaat om de veilige eh lèefbafi inrichting van de openbare ruimte waar de gemeentelijke 
overheid zich al jaren voor inzet, wat in een zeer drukke stad als Amsterdam een zeer 
ingewikkelde zaak is. Het is dan ook de vraag hoe de gemeente na invoering van de wetswijziging 
kan voorkomen dat zulke objecten worden geplaatst op onveilige plaatsen en op plaatsen die 
vanuit het perspectief van de inrichting van de openbare ruimte, de beheerbaarheid van andere 
gemeentelijke assets of de toegankelijkheid van de openbare ruimte onwenselijk zijn. 

Straling en gezondheidszorgen 
Hoewel er geen bewijs lijkt te zijn d|t elel<tt;Qmagnetische straling gezondheidsrisico's met zich 
meebrengt, ziet de gemeente dat veel en almaar meer mensen zich daar zorgen over maken. Niet 
alleen wordt van gemeenten verwacht dat zij de belangen van de inwoners behartigen, 
tegelijkertijd belanden hun vragen bij de gemeenten. Met de verwachte forse toename van nieuwe 
zendapparatuur in de openbare ruimte hebben we als overheid de verantwoordelijkheid om het 
welzijn van onze inwoners te beschermen. Het huidige wetvoorstel en de bestaande regelgeving 
bieden daar vanuit het gezondheidsperspectief onvoldoende instrumenten voor. Er zijn geen 
mechanismen voorzien in de Europese richtlijn en in het wetsvoorstel om inwoners te betrekken 
bij de inrichting van de nieuwe infrastructuur, er is geen duidelijke communicatieaanpak en er zijn 
geen maatregelen om het stralingsniveau te bewaken. De toenemende maatschappelijke onrust 
en onvoldoende zeggenschap van burgers kunnen leiden tot maatschappelijk protest en 
vertraging bij de uitrol van 5G waar het wetwijzigingsvoorstel juist een versnelling in wil 
bewerkstelligen. 

Administratieve en financiële lasten 
Verplichte medewerking aan aanvragen van de marktpartijen voor medegebruik van de 
gemeentelijke assets leidt tot hoge administratieve en financiële lasten voor de gemeente, niet 
alleen voor het afhandelen van alle aanvragen, maar ook voor de registratie van welke apparaten 
van welke partijen aan welke assets zijn aangebracht, wat de gevolgen ervan zijn, welke 
wijzigingen worden doorgevoerd en hoe het beheer vervolgens moet worden geregeld, los van de 
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vraag wie er verantwoordelijk is voor het aanleveren van de informatie. De wet laat enige, 
nauwelijks omschreven ruimte voor afwijzing van verzoeken tot medegebruik als de openbare 
veiligheid in gevaar komt, maar er bestaat een risico op langdurige juridische procedures als de 
gemeente dat doet. Maar de wet verplicht de telecomproviders niet om voldoende informatie aan 
te leveren bij de eigenaar van de asset, waardoor de gemeente zelf voor die informatie moet 
zorgen, met aanzienlijke lasten tot gevolg. 

Gevolgen van de uitrol voor de fysieke bereikbaarheid 
Naar verwachting zullen de ca. lo.ooo extra zendapparaten in Amsterdam via,glasvezelkabels 
worden verbonden. Dat betekent dat er de komende jaren duizenden kilometers glasvezeMn de al 
overvolle Amsterdamse ondergrond moet worden gelegd. Dat zal gepaard gaan met behoorlijke 
overlast op straat als gevolg van opbrekingen en omleidingen. Bovendien biedt de huidige 
wetgeving de gemeente onvoldoende instrumenten om regie te voeren op het leggen van kabels 
en leidingen door derden. 

Gewenste aanpassingen aan het wetsvoorstel 
De gemeente Amsterdam stelt voor om bij het wetsvoorstel de Europese richtlijn niet een op een 
te volgen, wat sowieso niet nodig is, maar het belang van de gemeenten beter te borgen langs de 
volgende lijnen, grotendeels in navolging van de suggesties van de gemeente Eindhoven: 

Het wetsvoorstel legt alle risico's, zowel de technische als de financiële, bij de gemeenten, terwijl 
het niet direct evident is hoe de gemeenten daarvoor gecompenseerd worden, anders dan via een 
belofte op betere digitale bereikbaarheid op termijn. Daarom zou de wet in moeten gaan om ^ie 
welke risico's draagt. Daarbij helpt het om uit te gaan van vrijwillige samenwerking in plaats van 
een verplichting tot medegebruik. Een aanpassing van het antenneconvenant lijkt daarvoor 
voldoende basis te kunnen bieden. 

Zorg dat de gemeenten voldoende bevoegdheden en instrumenten hebben om hun publieke taak, 
namelijk het beheer van de publieke ruimte, te blijven uitvoeren zonder inmenging van derden, 
anders dan via de normale democratische kanalen zoals de gemeenteraad. Voor de leefbaarheid 
van onze steden en voor de openbare veiligheid is het van groot belang dat gemeenten het laatste 
woord houden over de vraag waar de zendinstallaties worden geplaatst of bevestigd. Daarom zijn 
door de gemeenten opgestelde randvoorwaarden voor het gebruik van de publieke infrastructuur 
nodig, waarbij taken, rollen en verantwoordelijkheden met betrekking tot het beheer van de 
publieke assets scherp zijn gedefinieerd vanuit het brede algemene belang. 
Leg de rekening voor de uitrol van 5G niet bij de gemeenten die daar de draagkracht niet voor 
hebben. ' 

Onttrek de uitrol van 5G, die een grote impact heeft op de publieke ruimte, niet aan de werking 
' van de Öm'geyingswet waarvan de start vrijwel samenvalt met die van de uitrol van 5G. 
Kom met een duidelijke, centrale aanpak om de zorgen van burgers te adresseren als het gaat om 
de gezondheidsrisico's van elektromagnetische straling, met name in stedelijke omgevingen, 
zodat gemeente niet zelf voor die opgave staan die feitelijk (ook) een zorg van de marktpartijen 
zou moeten zijn. 

Neem in het wetsvoorstel criteria op voor locaties waar medegebruik niet problematisch is en 
waar telecomproviders een voorstel aan de gemeente moeten voorleggen. 

Een routebeschrijving vindt u op www amsterdam.nl 



Zaak- en documentnummer: Z.107921 / D.942808

Ontvangstdatum:  - Verzenddatum:

Gemeente Amsterdam Datum 5 september 2019 
Kenmerk 
Pagina 5 van 5 

De gemeente Amsterdam geejt de voorkeur aan een nieuw antenneconvenant waarin voor het 
uitvoeren van de gemeentelijke taken voldoende waarborgen zijn opgenomen op het gebied van 
ruimtelijke ordening, assets, gezondheid en technologie. De ronde tafels die uw ministerie 
organiseert in oktober en november zijn bij uitstek geschikt voor een gesprek daarover. 

Hoogachtend, 

Namï^s het college van burgemeestoen wethouders van Amsterdam, 

ale Stad 
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